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Elhunyt dr. Fekete István 
A Csongrád Megyei Fő-

ügyészség mély fájdalommal 
tudatja, hogy életének 54. 
évében hosszan tartó súlyos 
betegségben meghalt dr. 
Fekete István megyei fő-
ügyészhelyettes. 

Fékete István 1933-ban 
Balástyán született. Iskolai 
tanulmányai t Szegeden vé-
gezte, 1956-ban a szegedi 
JATE Állam- és Jogtudomá-
nyi Karán szerzett diplo-
mát. Még ugyanebben az 
évben ügyészi kinevezést 
kapott és különböző beosz-
tásokban a battonyai járási 
ügyészségen teljesített szol-
gálatot. Már mint vezető 
ügyész kérte áthelyezését 
Szegedre és 1965-től a Csong-
rád Megyei Főügyészségén 
dolgozott. 1980-ban a leg-
főbb ügyész a Csongrád 
megyei főügyész helyettesé-
vé nevezte ki. 

Aktív közéleti személyiség 
volt, az MSZMP tagja, párt-

vezetőségi tagként és külön-
böző társadalmi szervezetek-
ben tevékenykedett. Minden 
beosztásában következetesen 
dolgozott a közrend és a 
közbiztonság érdekében, több 
éven át — mint főügyész-
helyettes — irányította a 
bűnüldözés munkáját a me-
gyében. Számos tanulmánya 
jelent meg különböző szak-
lapokban, tudományos igé-
nyű. de a jogalkalmazás 
gyakorlati problémáival fog-
lalkozó cikkei országosan is 
ismertté tették. Tárgyilagos-
sága. emberszeretete, elmé. 
lyült szakmai ismertet mi-
at t munkatársai és a hozzá-
forduló állampolgárok egy-
aránt tisztelték, és szerették 
Halálával súlyos veszteség 
ér te a megyei bűnüldözés 
irányítását. 

Az elhunytat a Legfőbb 
Ügyészség sa já t halott jának 
tekinti, temetéséről később 
intézkednek. 

Úttörő-vezetői 
konferencia 

A Magyar Üttörök Szö-
vetsége Országos Tanácsa 
szerdán ülést tartott. Az or-
szágos tanács 1986 decem-
berére Salgótarjánba össze-
hívta az úttörövezetök IX. 
országos konferenciáját, 
amely áttekinti a legutóbbi 
— 1983-ban tartott — kon-
ferencia óta eltelt időszak-
ban végzett munkát, és 
megúj í t ja az úttörőszövet-
ség alapdokumentumait . A 
testület országos vitára bo-
csátotta aZ úttörőszövetség 
időszerű kérdéseivel foglal-
kozó helyzetelemzést, vala-
mint az alapszabály és a 
működési szabalyzat terve-
zetét, amelyet május- júni -
usban minden úttörővezető 
megvitat. 

A testület ezután megfo-
galmazta az 1986'87-es úttö-
rőév irányelveit. 

Az őszi szezontól 

Hangversenyek az új színházban 
Lassan véget er a het 

szűk esztendő Szeged hang-
versenyéletében is ősztől 
várhatóan megnyitja kapu-
it a Szegedi Nemzeti Szín-
ház újjávarázsolt épülete, 
ahová remélhetően vissza-
költöznek a koncertek is, 
előreláthatóan hétfő esték-
re. 

Körülbelül ennyi újdon-
sággal szolgált a fi lharmó-
nia tegnapi, évadértékelö, 
műsortervtárgyaló értekez-
lete Szegeden, a városi ta-
nácsháza klubjában, ahová 
eljöttek az Országos Filhar-
mónia szakemberei is, Ko-
vács János igazgatóhelyet-
tes, fődramaturg vezetésé-
vel. A i idei szezon 95 kon-
certjéből eleddig 68 hang-
zott el, lényeges változtatá-
sok nélkül — hangoztatta 
összefoglalójában Nógrádi 
Lászlóné. a f i lharmónia he-
lyi kirendeltségének vezető-
je. A kínálatból hiányoztak 
ugyan az igazán nagy sztá-
rok, mindez a körülmény 
azonban nemigen okozott 
megrázkódtatást, hiszen vál-
tozatlanul nagyobb a bérle-
tek iránti kereslet a férőhe-
lyek kínálatánál. Ugyanez 
jellemző az ifjúsági koncer-
tekre is, talán csak néhány 
szólóestet övezett szerényebb 
érdeklődés. Ami az ifjúsági 
hangversenyeket illeti, ki-
tűnő munkát végeztek az 
iskolák, a szervező tanárok. 
A városi tanács és a szín-
ház segítségével zökkenő-
mentesen sikerült áttelepí-
teni az Ifjúsági Házból a 
Zenés Színházba ezeket a 
koncerteket, igaz. ötszörös 
terembérrel. viszont partne-
ri segítséggel, hiszen a ta-
nács anyagi támogatást 
nyújtott , a színház pedig 
ugyanazokon a napokon két-
három koncertre is lehető-
séget biztosított. Az ú j szín-
ház beléptével föltehetően 
még nagyobb gondot okoz 
a terembér. így fönnáll an-
nak a vészéivé, hogv esetleg 
éppen az ifjúsági hangver-
senyeket kell majd máshol 
tar tani . A városi tanács tá-
mogatására továbbra is 
szükség mutatkozik — mi-
ként tapasztalható ez a3 
utazási költségeknél —, az 
Országos Filharmónia anya-
gi lehetősegei mindössze az 
úgynevezett szintentartást 
garantálják. Szóba került a 
•tegnapi értekezleten, hogy 
a hangversenyéletböl na-
gyon hiányzik az orgona, a 
hangszer, s igazán sajnál-
ják, hogy a színház annak 
idején eladta kitűnő minő-
ségű orgonáját. A színház-
zal kapcsolatban hangoztat-
ta a filharmóniai kirendelt-
ség vezetője: szinte vala-
mennyi alkalommal sikerült 
egyeztetniük, s ez igencsak 

megkönnyíti a munkájukat , 
nem kell a hangversenyek 
időpontjait módositani. Ja-
vult a főbérleti koncertek 
többségén játszó szegedi ze-
nekar munkája , alaposabb 
fölkészítést kapnak a ven-
dégkarmesterekhez is. A 
filharmónia változatlanul 
gondját viseli a szegedi elő-
adóművészeknek: a jelen 
szezonban 31 szólista, há-
rom karmester és hét együt-
tes kapott föllépési lehető-
séget, a kitűnő hegedűmű-
vész, Szecsödi Ferenc pél-
dául többfelé megjelenik az 
országban is, hasonlóképpen 
a szimfonikusok és a Délép 
Zenebarátok Kórusa. 

Éppen az ú j színház át-
adásától függően tervezik 
november közepére a kö-
vetkező szezon főbérleti nyi-
tányát, ahol a szegedi szim-
fonikusokat és a Délép Ze-
nebarátok Kórusát Ober-
frank Géza fő-zeneigazgató 
dirigálja, s a műsoron — 
Liszt-év lévén — a Dante-
szimfónia, Vántus István 
Fragmenta Bathoriana cí-
mű műve és Bartók Csodá-
latos mandarin szvitje. A 
tíz nagyzenekari koncertből 
hetet ad a helyi zenekar, há-

rom alkalommal vendégtár-
sulatok lépnek fel, így a 
Budapesti Filharmóniai Tár-
saság zenekara, az Állami 
Hangversenyzenekar, és elő-
reláthatóan a pécsi szimfo-
nikusok. Breitner Tamás 
vezényletével. A karmeste-
rek közül Szegeden üdvö-
zölhetjük a csehszlovák 
Zdenek Kosiért. a lengyel 
Mihniewski Wojciechet, Li-
geti Andrást, Erdélyi Mik-
lóst, de szóhoz jut Oberfrank 
Géza mellett Molnár László 
is. Rangos előadóművésze-
ket is várunk, így a szovjet 
zongoraművész Mihail Plet-
nyovot, az ugyancsak szov-
jet gordonkaművészt, Mihail 
Homicert, a hegedűs Oleg 
Kagant, s föltehetően ver-
senyművel lép közönség elé 
a szegedi Szecsödi Ferenc. 
A három kamarabérleti so-
rozatból csupán ízelítőül: 
zongoraestet ad a lengyel 
Halina Czerny Stefanska és 
a kínai Liu Si-kun, a sze-
gediek közül pedig a szim-
fonikusok kamarazenekara, 
a Bartók kamarakórus, a 
Weiner kamarazenekar, a 
Canticum, illetve a szólis-
ták közül Sin Katalin, Bó-
dás Péter, Felletár Melinda. 

N. I. 

Katona lett a fiúból... 
Üjoncok. Mindig egyfor-

mák és mindig mások. Vagy 
álmos, közömbös, vagy kí-
váncsi tekintettel bámulják 
az ismeretlent, barátkoznak 
egymással, s persze a gon-
dolattal — 18 hónapig ..an-
gyalbőrt' ' jut tat az állam, 
fiókban pihen a személyi 
igazolvány. És persze ismer-
kednek az ú j fogalmakkal 
— eltávozás, körletelhagyási 
engedely, „értettem" és „je-
lentem". 

Üjoncok. Akik tegnap reg-
gel 7 órától a városi Sport-
csarnokban megtanulták mi-
lyen is az az adategyeztetés, 
hogyan ellenőrzik az ok-
mányokat; akik elmondhat-
ták, milyen változás történt 
életükben a legutóbbi soro-
zás óta. van-e valami szo-
ciális gondjuk, netán panasz 
az egészségre. S persze 
hallhattak idézeteket a szol-
gálati szabályzatból is, ami 
másfél évig meghatározza a 
honvéd- vagy határőr-) hét-
köznapokat. Hogy közben 
még ott toporgott a bejá-
ratnál a mama? Hát igen. 
ezért újonc, akiből mára 
már a hivatalos megfogal-
mazás szerint honvéd elv-
társ lesz, s aki úgy két-
három hónap alatt megszok-
ja a sereg hangulatát, meg-
tanulja átugorni a gyakorló-
tér legmagasabb akadályait 
is. S mért kell ehhez majd 
negyedév? Mert az egész-
séggel manapság sincs kü-
lönösebb baj — hallhattuk 
az egyik katonaorvostól — 
csak epp a fizikai állóké-

s o m o g y i Káro lyné felvétele 

Az adategyeztetéshez civil ruha illik 

pesség .. Hogyis fogalmaz-
zunk? Nos. vasgyúróból 
egyre kevesebb toporgott a 
sorozóbizottság előtt, ami t 
pedjg á kiemelkedőnek épp 
nem nevezhető iskolai test-
nevelés ad, állóképességhez 
talán elég, no de kúszóké-
pességhez . . . ? 

Üjoncok, akiket tegnap 
méltóképpen elbúcsúztattak 
18 hónapra a civil élettől. 
A bevonulások forgatóköny-
vének megfelelően katona-
zenekar, úttörők, a Hazafias 
Népfront városi bizottságá-

nak képviselői kívántak 
eredményes szolgálatot, míg 
a leendő tisztek nevében ar-
ról szóltak, megférfiasodva 
térhetnek majd haza a le-
gények. 

Üjoncok, akik ma már 
egyenruhában kezdték a na-
pot, s akiket köszöntsünk 
mi így, katonásan: erőt, 
egészséget. Jó tanácsnak 
meg csak ennyit: akár mit 
is hiresztelnek a laktanyá-
ban, az öregkatona is újonc-
ként kezdte . . 

Bátyi Zoltán 

Több fórum a fogyasztóknak 
Szükség van bizony fo-

gyasztói és vásárlói érde-
keink védelmére az oly sok 
jogos kritikával illetett szol-
gáltatások és kereskedelmi 
ellátás „viszontagságaival" 
szemben. A védőbástyák szá-
mának és erejének növelése 
okán alakították' — immáron 
három esztendeje — a fo-
gyasztók megyei és városi 
tanácsait. Megszületésükei 
sok vita előzte meg. Életre-
hívásuk mellett szólt kél 
fontos tény: sok a gond, 
probléma mind a kereske-
delem. mind a szolgálatunk-
ba állított vállalatok lakos-
sági ellátása teren, és ugyan-
akkor kevés a megoldási le-
hetőség. Ezenkívül pedig a 
fogyasztói tanácsoknak más 
feladatokkal kell megbirkóz-
niuk, mint a többi, érdek-
védelmet nyújtó szervezet-
nek. E testületeknek ugyanis 

Ágyúgolyó futam új film 

Színes, szinkronizált, ame-
rikai film. irta: Brock 
Yatcs. Fényképezte: Mi-
chael Butler. Rendezte: 
Hal Needham. Főbb sze-
replök: Burt Reynolds, 
Dom De Luise, Farrah 
Fawcett, Roger Moore, 
Sammy Davis, Dean Mar-
tin. 

A címről rögtön látni, hogy 
tökéletesen felelőtlen ba-
romsággal állunk szemben, a 
szereposztásról meg, hogy a 
pénz még amerikai mercevel 
mérve sem igen számítha-
tott, hiszen világsztárok 
gyűjtőhelye eme csupán 
part talanul ökórkodni akaró 
produkció. 

A részletekkel kár sokat 
bíbelődni, annyi minden-
esetre megjegyzendő, hogy a 
legkülönfélébb, hasonló „ha j -
szás" típusú filmek közis-
mert kliséit kapar ták gon-
dosan össze, s aki a szuper-
sebes, csodás karosszériájú 
autócsodákat, az eszeve-
szett száguldást, meg a több-
nyire teljesen blöd humort 
kedveli, tobzódhat kedvére. 
A vetélkedő-őrületben még a 
mi méreteinket is tobbszörö 

sen meghaladó (ez azért ko-
moly teljesítmény) Ameriká-
ban az ágyúgolyó fu tamnak 
nevezett, a KRESZ-szel fog-
lalkozóknak még lidérces ál-
maikban sem ajánlható au-
tóverseny főszereplői pedig 
olyan unásig ismert alapka-
rakterek, mint a két vagány 
jóbarát, a két szexis höl-
gyemény, az agyafúr t pá-
ros, a japán csúcstechnoló-
giát karikírozó és természe-
tesen karatézó ferdeszemű-
ek, változatosság gyanánt 
hozzájuk adódik még Roger 
Moore. ki saját magát pró-
bálja nemileg önironikusan 
eljátszani (meg a film egé-
szénél is rosszabbul), to-
vábbá Farrah Fawcett, ki-
ről már tudvalevően dezo-
dort is elneveztek. Igaz, ez 
utóbbi nálunk nagyon drá-
ga és csak butikokban kap-
ni, viszont a névadóra né-
mileg hasonlító Csepregi 
Éva a Neotonból legalább 
énekel, hogy aszongya, ha 
lesben áll egy cápa, áldo-
zatra várva, szinte felfal a 
szemével, a j a j a j . Mi ugyan 
Farrah Fawceltet faltuk fel 
szinte a szemünkkel a sa j -
tóvetítésen, végtére a kriti 

kusnak is járna valami szó-
rakozás, de a mozi istenei 
ezúttal néhány valóban 
szemrevaló női idomot le-
számítva, nem voltak vala-
mi kegyesek hozzánk. Mert 
az Ágyúgolyó futam minden, 
az amerikai filmekből szor-
galmasan visszaköszönő tech-
nikai trükk, és az eredendő, 
ha úgy tetszik, • tematikus 
mozgalmasság dacára időn-
ként oly unalmas és roppant 
könnyen kiszámítható for-
dulatok sorozatát tartalmazó, 
hogy váljék akár szentség-
törésnek, én még az órámra 
is többször ránéztem köz-
ben, mikor lehet már rá-
gyújtani. (Pedig esküszöm, 
ez nem szokásom.) Minden-
esetre a moziból kijövet, a 
Horváth Mihály és az Arany 
János utca sarkán egy jó. 
hazai Trabant illedelmesen 
lassított az elsőbbségtábla 
előtt, a vezető gondosan kö-
rülnézett, majd méltóságtel-
jesen begördült a kereszte-
ződésbe. Nemcsak megnyu-
godva, de bizonyos esztétikai 
gyönyörűséggel néztem utá-
na. 

Domonkos László 

nemcsak a kiszolgálással, 
áruellátással, a szolgáltatá-
sok rendjével, minőségével, 
az árak alakulásával kell 
törődnie, hanem életünk 
számos más — sokszor ap-
róságnak tűnő — hétköznapi 
gondjaival is. 

A Csongrád megyei és a 
Szeged városi fogyasztói ta-
nácsok munkájáról tanács-
koztak tegnap, szerdán, a 
Hazafias Népfront Csongrád 
megyei elnökségi ülésén. 
Csada lAszlo, a fogyasztók 
városi tanácsának elnöke 
adott tájékoztatást az el-
múlt esztendő eredményeiről 
és vázolta a testület ez évi 
feladatait. Szólt arról, hogy 
a szúrópróbaszerű vizsgála-
tok — s nem utolsósorban — 
a falugyűléseken, városkör-
zeti tanácskozásokon csokor-
ba gyűjtött panaszok életkö-
zeli, valós problémákra hív-
ják fel a testület figyelmét, 
amelyeket 'természetesen 
azonnal továbbítanak az ér-
dekelteknek. Munkájukat 
egyre inkább elismerik, és 
ma már úgy tűnik. nem 
eredménytelenül fáradoznak 
a lakossagi panaszok feltér-
képezésén, hiszen a testület 
jó néhány jelzésere javító 
szándékú intézkedés tör-
tént. Néhány példa: keve-
sebb a kenyér és pékáru 
szállítási problémája és mi-
nőségi h ibá ja : a nagykeres-
kedelmi vállalatok pontosí-
tották szállításaikat; néhány 
szolgáltatóüzletnek a lakos-

ság számára kedvezőbb lett 
a n.vitva tartási ideje; a kis-
települések jobb áruellátása 
érdekében folyamatban van 
az úgynevezett föboltosi 
rendszer kialakítása. Javul t 
az olcsó hús és húskészítmé-
nyek forgalma. 

Ez a múlt nem sok, de 
nem is kevés eredménye. Az 
idei esztendőben nagy fába 
vágják fejszéjüket akkor, 
amikor olyan kényes terüle-
tekre lépnek, mint a sza-
badáras termékek áralakítá-
sának vizsgálata, vagv a 
gyermek- és olcsóruházati 
cikkek kínálata, valamint a 
lakosság egészségügyi ellátá-
sának — különös tekintettel 
az alapellátásnak — feltér-
képezése. A jövőben erósebb 
kapcsolatot kívánnak ki-
alakítani a gazdasági rendé-
szettel és a lakossággal. Sok-
kal több nyílt fórumot szer-
veznek, ahol és amikor so-
kakat érintő észrevételekkel, 
panaszokkal találkozhatnak. 
Meglepő tény, hogy évente 
legfeljebb egy-két egyem 
panasz érkezik a fogyasztók 
helyi tanácsaihoz, jóllehet az 
egyes bejelentések orvoslá-
sát is feladatuknak tekintik. 

A fogyasztók tanácsainak 
jelzéseire, ügy tűnik, egyre 
jobban odafigyelnek az ille-
tékes szervek. Nem is tehet-
nek másként, mert az ál ta-
luk felvetett problémák 
mindannyiunk gondjai. 

K. K. 

Barátsági nap 
A Hazafias Népfront Kis-

telek Városi Jogú Nagyköz-
ségi Bizottsága tegnap, szer-
dán magyar—csehszlovák 
barátsági napot rendezett. 

Jozef Gaál nagykövetségi 
első titkárt, a Csehszlovák 
Kulturális és Tájékoztató 
Központ igazgatóhelyettesét 
Mucsi Ferencné népfrontti t-
kár fogadta és tájékoztatta 
a társadalmi szervezet mun-
kájáról. Ezt követően Ott 
József tanácselnök a nagy-
község gazdasági helyzetével 
és az ezzel összefüggő tele-
püléspolitikai kérdésekkel, 
illetve tanácsi feladatokkal 
ismertette meg a csehszlo-
vák vendéget. A továbbiak-
ban Tóth Ferenc, a pártbi-
zottság első t i tkára adott 

tájékoztatót a testület tevé-
kenységéről. 

A megbeszélések után Jo-
zef Gaál és a kózség vezetői 
a Kisteleki Rákóczi Ferenc 
Általános Iskola l-es számú 
óvodájába látogattak el, 
ahol Takács Istvannénak, az 
intézmény vezetőjének ka-
lauzolásával az óvoda életé-
vel ismerkedtek. 

A barátsági nap program-
ja ezután a munkásklub 
helytörténeti kiállításának 
megtekintésével folytatódott. 
Majd ugyanitt barátsági gyü. 
lést tartottak. Ezen a cseh-
szlovák vendég a tanácsok 
hazájában betöltött szerepé-
ről, működéséről tartott tá-
jékoztatót. Az esemény kö-
tetlen beszélgetéssel ért vé-
get 


